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Protokół Nr XI/07 

z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej dnia 18 października 2007 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 
 

Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski o godzinie 16.00 otworzył jedenastą 

sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 

Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna 

podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji 

obecnych było 16 radnych. Nieobecni byli radni Pan Grzegorz Marszałek, Pan Grzegorz 

Józefowski i Pan Józef Konarczak. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad 2) 
Na salę posiedzeń przybył radny Pan Grzegorz Marszałek. 

Na sali obecnych jest 17 radnych. 

 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił proponowany porządek obrad             

XI sesji Rady Powiatu.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał wniosek Zarządu Powiatu o dodanie do porządku obrad 

punktów: 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wartość 

jednego punktu w złotych dla jednostek organizacyjnych powiatu gostyńskiego, 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia udziałów Powiatu 

Gostyńskiego w Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o w Gostyniu, 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Domu Pomocy 

Społecznej w Chwałkowie. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby ww. punkty zapisać jako pkt. 8 e), 8 f), 8 g). 

Dotychczasowy punkt 8 e), tj. Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie powiatu na 2007 rok otrzyma numer 8 h). 

 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że proponowany projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w złotych dla jednostek organizacyjnych powiatu 

gostyńskiego jest wynikiem pozyskania dodatkowych środków na domy pomocy społecznej, dzięki 

czemu pracownicy tych domów będą mogli otrzymać podwyżki. Zmiana Statutu Domu Pomocy 

Społecznej w Chwałkowie polega na dopisaniu w § 3 ust. 1 Statutu zwrotu „dla dorosłych” i jest 
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niezbędna, aby Dyrektor mógł wystąpić do Wojewody o utworzenie dodatkowych 3 miejsc w domu. 

Uchwała dotycząca zwiększenia udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych 

jest wynikiem wniosków składanych w tej sprawie, a ponieważ powiat posiada jeszcze wolne 

środki z rezerwy ogólnej, proponuje się przyjąć projekt uchwały już w miesiącu październiku. 

 

Wniosek Zarządu Powiatu w sprawie dodania do porządku posiedzenia punktu „Rozpatrzenie 

projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wartość jednego punktu               

w złotych dla jednostek organizacyjnych powiatu gostyńskiego” został przyjęty w wyniku 

głosowania: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 
Wniosek Zarządu Powiatu w sprawie dodania do porządku posiedzenia punktu „Rozpatrzenie 

projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia udziałów Powiatu Gostyńskiego               

w Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o w Gostyniu” został przyjęty                

w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 
Wniosek Zarządu Powiatu w sprawie dodania do porządku posiedzenia punktu „Rozpatrzenie 

projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Domu Pomocy Społecznej                   

w Chwałkowie” został przyjęty w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

 
Porządek posiedzenia wraz ze zmianami został przyjęty w wyniku głosowania:                        
17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 
Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad 3) 

 

Protokół Nr X/07 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 28 września 2007 r. został 
przyjęty w wyniku głosowania: 16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 

W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych.  
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Ad. 4) 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia 

Zarządu Powiatu z 20 i 27 września 2007 r. zostały przekazane radnym wraz z materiałami na 

sesję.  

Informację z posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia 9 października 2007 roku przedstawił Starosta 

Pan Andrzej Pospieszyński.  

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Następnie – kolejno Starosta Pan Andrzej Pospieszyński oraz Wicestarosta Pan Janusz Sikora 

poinformowali o podjętych działaniach w okresie międzysesyjnym oraz o odbytych spotkaniach.  

 

Ad. 5) 
W punkcie „Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji oraz odpowiedzi na 
postawione pytania” radni zadali następujące pytania: 

 

Radna Pani Kazimiera Puślednik odnosząc się do informacji z dnia 9 października 

br., pkt 2 j) dotyczącej podjęcia przez Zarząd Powiatu uchwały w sprawie 

zaopiniowania uchwały Rady Miejskiej w Krobi, zwróciła się o wyjaśnienie, czego ta 

uchwała dotyczy.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zwrócił się z zapytaniem dotyczącym pkt. 3 b) 

informacji z 9 października br. dotyczącym SP ZOZ w Gostyniu. Radny poprosił             

o szerszą informację na ten temat. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak w związku z informacją z dnia 9 października br. 

zadał następujące pytania: 

Ø Pkt. 1 a) dotyczący wniosku Wydziału Oświaty, Spraw 

Społecznych i Zarządzania Kryzysowego w sprawie 

przyznania środków finansowych na rozbudowę powiatowego 

systemu łączności radiowej. Radny zapytał, czy będzie udział 

Wojewody w finansowaniu środków systemu łączności. 

Ø Pkt. 1 f) dotyczący rozpatrzenia wniosku Komisji 

Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego w 

sprawie dofinansowania wyposażenia grupy realizacyjnej 

działającej przy Komendzie Powiatowej Policji w Gostyniu- 

radny zwrócił się o wyjaśnienie, co to jest grupa realizacyjna 

działająca przy Komendzie Powiatowej Policji; 

Ø Pkt. 2 d) zwrócił się o szersze omówienie uchwały Zarządu           

w sprawie wyrażenia zgody na likwidację środków trwałych; 
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Ø Pkt 2 f) zwrócił się o wyjaśnienie uchwały Zarządu Powiatu             

w sprawie rozdysponowania rezerwy ogólnej; 

Ø Pkt. 3 b) w sprawie informacji SP ZOZ w sprawie 

nadesłanych anonimów- zwrócił się o rozwinięcie tej kwestii. 

 

Sekretarz Pan Leszek Maliński odpowiadając na zapytanie radnej Pani Kazimiery Puślednik 

wyjaśnił, że uchwała Rady Miejskiej w Krobi dotyczyła zmiany kategorii dróg gminnych. Zgodnie           

z ustawą, opinie przy zmianie kategorii dróg gminnych muszą przedstawić właściwe powiaty.  

Komendant Powiatowy Policji Pan Piotr Janicki odpowiadając na zapytanie radnego Pana 

Jarosława Jędrkowiaka wyjaśnił, że grupa realizacyjna to grupa funkcjonariuszy powołana 5 lat 

temu. Grupa składa się z ośmiu funkcjonariuszy, którzy działają na zasadzie dobrowolności                  

a wykorzystywani są do najtrudniejszych, najbardziej niebezpiecznych zadań. Funkcjonariusze są 

szkoleni i wyposażeni podobnie do antyterrorystów. Wyposażeni są w najlepszą broń, jaką 

Komenda może załatwić. Podkreślił, że grupa gostyńska należy do najlepiej wyszkolonych                     

i wyposażonych grup w Wielkopolsce.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że podczas obchodów 5- lecia 

istnienia Grupy goście otrzymali foldery informacyjne. Zapytał, czy takie foldery są jeszcze 

dostępne w Komendzie, a jeśli tak, to czy radni mogli by je otrzymać.  

Komendant Powiatowy Policji Pan Piotr Janicki powiedział, że jeżeli są, to przekaże je do Biura 

Rady.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak dziękując za odpowiedź wyjaśnił, że wiedział            

o istnieniu Grupy Realizacyjnej w Gostyniu, natomiast pytanie jego powstało na 

skutek skojarzenia, że zawsze jakaś grupa policjantów tworzy grupę realizacyjną.  

Komendant Powiatowy Policji Pan Piotr Janicki dodał, że nazwa „grupa realizacyjna” 

funkcjonuje w całej Polsce.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiadając na zapytanie radnego Pana Jarosława 

Jędrkowiaka powiedział, że podczas spotkań Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego 

wypracowano wspólnie zdanie, że dla skuteczności podejmowanych działań warunkiem 

niezbędnym jest skuteczna łączność. W tym roku Wojewódzki Wydział Zarządzania Kryzysowego 

przekazał kwotę 5.000 zł na zakup urządzenia wielofunkcyjnego oraz masztu antenowego. 

Przekazał również drugą stację radiową wraz z anteną bazową i zasilaczem wartości 2.850 zł, 

która została zamontowana na terenie naszego starostwa. Aby system mógł sprawnie 

funkcjonować jako pilotażowy system łączności, należy zwiększyć nakłady na ten cel. Powiat 

chciał się ubiegać o fundusze z Wojewódzkiego Wydziału Zarządzania Kryzysowego, który jednak 

nie ma możliwości przekazania środków finansowych. Możliwe jest jednak pozyskanie sprzętu             

i urządzeń łączności radiowej zakupionych przez WZK na kwotę 20.000 zł, jednak pod warunkiem 

zagwarantowania w budżecie powiatu środków w wysokości 12.000 zł. Środki te przeznaczone 

zostaną na zakup radiotelefonów przenośnych, które będą służyć między innymi Powiatowemu 

Inspektorowi Sanitarnemu, Lekarzowi Weterynarii oraz radiostacji z przeznaczeniem dla Policji, 
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Straży, PZD, Pogotowia Gazowego i ENEA- Kościan. To zagwarantowałaby niezależną łączność 

pomiędzy tymi jednostkami.  

Odpowiadając na zapytanie radnych Pana Krzysztofa Wachowiaka i Pana Jarosława Jędrkowiaka 

w sprawie działalności SP ZOZ Wicestarosta poinformował, że Sekretarz Powiatu Pan Leszek 

Maliński został zobowiązany do wystąpienia do Dyrektora SP ZOZ z pismem w celu złożenia 

wyjaśnień i ustosunkowania się do zarzutów. Informacja Dyrektora zostanie przekazana radnym.  

 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński zwrócił się do Sekretarza Powiatu o udzielenie odpowiedzi 

na zapytanie radnego Pana Jarosława Jędrkowiaka w sprawie uchwały Zarządu Powiatu 

dotyczącej wyrażenia zgody na zbycie środków trwałych.  

Sekretarz Pan Leszek Maliński wyjaśnił, że uchwała dotyczy zbycia środków trwałych w Zespole 

Szkół Rolniczych w Grabonogu, tj. autokaru Jelcz 080- rok zakupu 1983, ciągnika MF 235                

z kabiną- rok zakupu 1976 oraz przyczepy wywrotki 047A- rok zakupu 1976 – wszystkie o niskiej 

wartości materialnej. 

Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak odpowiadając na pytanie radnego Pana Jarosława 

Jędrkowiaka w sprawie rezerwy ogólnej poinformowała, że rozdysponowanie środków z rezerwy 

ogólnej dotyczyło przekazania środków w wysokości: 20.000 zł na wzrost kosztów energii 

elektrycznej w budynku przy ul. Poznańskiej w Gostyniu; 2.500 zł za najem pomieszczeń dla 

PCPR; 12.000 zł na zarządzania kryzysowe; 6.800 zł na dla Zespołu Szkół Rolniczych                            

w Grabonogu, pozostałe to zmiany w budżecie pomiędzy paragrafami.  

Radny Pan Mirosław Waluś zwrócił się z pytaniem dotyczącym informacji                     

z 20 września br. (pkt.1 a). w sprawie zakupu samochodu dla OSP w Pogorzeli. 

Zapytał, skąd pochodziły środki w wysokości 40.000 zł, czy również z rezerwy.  

Ponadto radny zwrócił się do Starosty o potwierdzenie, czy Gmina Krobia do dnia 

dzisiejszego nie złożyła żadnego wniosku intencyjnego w sprawie bezpłatnego 

przejęcia budynku ośrodka zdrowia w Pudliszkach. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na zapytanie dotyczące zakupu samochodu 

dla OSP w Pogorzeli poinformował, że 20.000 zł będzie pochodziło w rezerwy ogólnej, która trochę 

wzrosła oraz 20.000 zł zostanie przekazanych z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska.  

Odpowiadając na pytanie w sprawie przejęcia budynku ośrodka zdrowia w Pudliszkach powiedział, 

że rozmawiał z Burmistrzem Krobi, który informował, że na ten temat będzie rozmawiał z radnymi 

gminy. Żaden wniosek w tej sprawie nie wpłynął, natomiast 5 listopada br. ma odbyć się przetarg  

a nieco wcześniej jest termin na wpłacenie wadium. Jeżeli do tego dnia wpłynie wniosek od Gminy 

Krobia o nieodpłatne przejęcie budynku, przetarg zostanie odwołany a Starosta wystąpi do Rady         

o nieodpłatne przekazanie budynku na rzecz Gminy Krobia. Dodał, że są chętni, którzy chcą 

zakupić obiekt i dalej wynajmować lokale lekarzom. Lekarze natomiast wolą wynajmować lokale, 

nie są zainteresowani ich wykupem i remontem. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że kolejne pytanie związane jest              

z powołaniem kuratora Klubu Sportowego „Kania”. Zapytał, na jakim etapie są 
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działania kuratora zmierzające do uzdrowienia Klubu, czy został stworzony jakiś 

harmonogram działań.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że zadaniem kuratora nie jest rozwiązanie problemów 

finansowych Klubu, lecz ma doprowadzić do powołania nowego Zarządu. Nowo powołany Zarząd 

będzie starał się rozwiązać problemy finansowe Klubu. W tej chwili kurator jest na etapie 

pozyskiwania osób chętnych do działania na rzecz Klubu i stworzenia Zarządu.  

 
Ad. 6 
 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że 29 sierpnia br. radny Pan 

Józef Czarnecki złożył interpelację w sprawie sprzedaży budynku przychodni w Pudliszkach. Dnia 

20 września br. Zarząd Powiatu udzielił odpowiedzi o treści: 

„Odpowiadając na interpelację radnego Pana Józefa Czarneckiego w sprawie sprzedaży 

przez Powiat Gostyński lokalu użytkowego w ośrodku zdrowia w Pudliszkach wyjaśniam, że 

nie ma możliwości zabezpieczenia jego użytkowania w dotychczasowy sposób przez 

ewentualnego nabywcę. Nie obowiązuje już plan zagospodarowania przestrzennego, 

zgodnie z którym obszar, na którym położony jest ośrodek zdrowia, przeznaczony był pod 

usługi zdrowia. Zabezpieczeniem wykorzystania lokalu na cele medyczne może być jego 

sprzedaż w drodze przetargu ograniczonego. Do udziału w postępowaniu przetargowym 

dopuszczone byłyby wówczas podmioty prowadzące działalność na rzecz ochrony zdrowia. 

Zarząd skorzystał z tego rozwiązania w 2004 r., kiedy po raz pierwszy zorganizował przetarg 

na sprzedaż przedmiotowego lokalu w ośrodku zdrowia w Pudliszkach. Jednak pomimo 

ogłoszenia dwóch przetargów oraz rokowań na zbycie, nikt nie złożył oferty kupna. Ponowne 

więc ograniczenie kręgu osób, które byłyby uprawnione do udziału w przetargu, mogłoby 

spowodować powtórzenie sytuacji z 2004 r., podczas gdy, z ekonomicznego punktu 

widzenia, zasadnym jest zbycie lokalu przez Powiat Gostyński. Budynek ośrodka zdrowia            

w Pudliszkach jest w złym stanie technicznym. Jego remont wymagałby znacznych nakładów 

finansowych, których nie sposób pokryć z bieżących czynszów. Należy zwrócić uwagę,              

że stan techniczny obiektu miał bezpośredni wpływ na cenę lokalu ustaloną przez 

rzeczoznawcę majątkowego. Wyjaśniam ponadto, że na podstawie Uchwały Nr XLVIII/359/06 

Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 28 września 2006 r. najemcom lokali użytkowych, którzy 

zajmują lokale przez okres co najmniej 2 lat, licząc od dnia podania do publicznej 

wiadomości wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży, przysługuje prawo 

pierwszeństwa w nabyciu tych lokali. Stanowi to gwarancję umożliwienia wykupu gabinetów 

lekarskich przez podmioty je wynajmujące. Zgodnie z powołaną uchwałą Zarząd Powiatu 

Gostyńskiego zawiadomił najemcę o przeznaczeniu lokalu do zbycia, jednak nie skorzystał 

on z propozycji kupna na drodze bezprzetargowej. Zgodnie z obowiązującą procedurą 

zostanie ogłoszony przetarg nieograniczony, do którego może przystąpić również na 
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zasadach ogólnych najemca lokalu. Nie jest możliwe zbycie lokalu użytkowego                             

z zastosowaniem ulg finansowych.” 

 

Ponadto dnia 8 października br. Zarząd Powiatu w odpowiedzi na wniosek o dodatkowe 

wyjaśnienia radnego Pana Krzysztofa Wachowiaka do interpelacji w sprawie utrzymania oddziału 

dla przewlekle chorych w Poniecu przesłał pismo Dyrektora SP ZOZ w tej sprawie o treści: 

„W odpowiedzi na pismo nr WZI.ZK.-37/07 z dnia 5.09.2007 r. dot. zapytania Radnego 

Krzysztofa Wachowiaka, zgłoszonych w piśmie z dnia 9.08.2001 r. uprzejmie informuję: 

- obszernej odpowiedzi na interpelację radnego z dnia 26.06,200 r. udzieliłem                           

w skierowanych do Zarządu Powiatu Gostyńskiego pismach nr SP ZOZ-VI-068 "a"/3/07                

z dnia 10 lipca 2007 r. oraz nr SP ZOZ-VI-068 "a"/4/07 z dnia 12 lipca 2007 r. Odpowiadając 

na zapytania Pana Radnego informuję: to nie dyrektor Zespołu lecz Rada Powiatu na 

wniosek Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej 

decyduje o przekształceniach w organizacji zakładu; istnienia w strukturze organizacyjnej 

zarówno oddziału dla przewlekle chorych jak i zakładu opiekuńczo - leczniczego jest 

wynikiem podjęcia przez Radę Społeczną przy SP ZOZ uchwały nr 8/15/04 w dniu                     

15 czerwca 2004 r,, która została następnie zatwierdzona przez Radę Powiatu uchwałą nr 

XX/138/04 w dniu 8 lipca 2004 r. Takie działania (związane z przekształceniami w ochronie 

zdrowia) wynikają z polityki Narodowego Funduszu Zdrowia, który pierwotnie zapowiedział, 

że nie będzie przeprowadzał konkursów na świadczenia udzielane w ramach opieki 

długoterminowej na oddziałach dla przewlekle chorych, lecz później się z tego wycofał. Tym 

samym umożliwia się zawarcie umowy nie na świadczenia udzielane w zakładzie opiekuńczo 

- leczniczym, lecz na oddziale dla przewlekle chorych. Zasadnicza różnica w przypadku w/w 

jednostek organizacyjnych sprowadza się do podwyższania kosztów - przebywający na 

oddziale dla przewlekle chorych pacjent nie ponosi żadnych, związanych z tym kosztów. 

Ponieważ sprawy związane z leczeniem chorych przewlekle są w centrum zainteresowania 

Zarządu Powiatu Gostyńskiego, należy się spodziewać, że problemy z tym związane zostaną 

w najbliższym czasie rozwiązane.” 

 

Ad. 7  
 
Składanie zapytań radnych 

 

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zwrócił się z zapytaniami do Dyrektora SP ZOZ Pana Macieja 

Janiszewskiego: 

- przypomniał, że na poprzedniej sesji Rady Powiatu  pytał o pieniądze, które wpływają do 

budżetu szpitala z tytułu porodów rodzinnych. Z informacji, jakie uzyskał radny wynika, że 

środki te wpływają na konto Fundacji działającej przy szpitalu w Lesznie. Poinformował, że 

otrzymał od Dyrektora wykaz sprzętu, jaki się znajduje w pracowni endoskopowej, która 
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została otwarta w marcu 2006 roku. W tygodniku „Życie Gostynia” Dyrektor wyjaśnił, skąd 

pochodziły środki na powstanie tej pracowni, tj. 300.000 zł dało Starostwo Powiatowe, 

prawie 500.000 zł pochodziło z dotacji, jaką szpital otrzymał z Ministerstwa Zdrowia. 

Podkreślił, że na pytanie w sprawie pieniędzy z porodów rodzinnych do tej pory nie 

otrzymał żadnej odpowiedzi, a jest to sprawa o którą pytają wyborcy. Pan Wachowiak 

zażądał konkretnej odpowiedzi na pytanie: ile pieniędzy, od jakiego czasu wypływało                    

z gostyńskiego szpitala, do kiedy i jaka suma to była.  

- zapytał, czy prawdą jest, że w gostyńskim prosektorium gostyńskie zakłady pogrzebowe 

przechowują bezpłatnie zwłoki, tzn. przywożą z innych szpitali i są przechowane 

bezpłatnie, zajmuje się tym pracownik szpitala.  

 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że w przypadku, gdy nie będzie 

dzisiaj możliwe udzielenie odpowiedzi na powyższe pytania, to zgodnie z § 56 Statutu Powiatu 

Gostyńskiego odpowiedź zostanie udzielona pisemnie w terminie 14 dni od zakończenia sesji. 

 

Ad. 8 a) 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu przedstawił Przewodniczący Komisji 

Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan Grzegorz Marszałek. 

Poinformował, że dnia 20 września 2007 roku Radny Pan Krzysztof Wachowiak na ręce  

Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Roberta Marcinkowskiego złożył skargę w sprawie 

zwolnienia z pracy Przełożonej Pielęgniarek. Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski, 

zgodnie z § 57 ust. 4 pkt. 3 Statutu Powiatu Gostyńskiego, przekazał skargę Komisji 

Samorządowo - Organizacyjnej i Porządku Publicznego w celu przeprowadzenia postępowania 

wyjaśniającego. Komisja na posiedzeniu w dniu 3 października 2007 r., po przeprowadzeniu 

postępowania w trybie określonym w § 58 Statutu Powiatu Gostyńskiego, tj. zapoznaniu się ze 

skargą oraz materiałami zebranymi w sprawie, wysłuchaniu wyjaśnień złożonych przez 

Przewodniczącego Rady Społecznej działającej przy SP ZOZ w Gostyniu Pana Janusza Sikorę 

przedkłada na podstawie § 59 ust. 2 Statutu projekt uchwały Rady Powiatu wraz z projektem 

zawiadomienia do skarżącego o sposobie załatwienia skargi, wnosząc o jego przyjęcie. Projekt 

zawiadomienia do skarżącego brzmi: 

„W związku ze skargą na działalność Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Gostyniu w sprawie zwolnienia z pracy Przełożonej Pielęgniarek wniesioną przez 

Pana w dniu 20 września 2007 r. Rada Powiatu Gostyńskiego zgodnie z § 58 Statutu Powiatu 

Gostyńskiego przeprowadziła postępowanie wyjaśniające w przedmiocie skargi. Skargę 

rozpatrzono szczegółowo i z należytą starannością. Po dokonaniu wnikliwej analizy i zapoznaniu 

się z wyjaśnieniami złożonymi przez Przewodniczącego Rady Społecznej przy SP ZOZ w Gostyniu 

Pana Janusza Sikorę stwierdza się, że: 
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1. Zgodnie z art. 39 ust. 3 ustawy o zakładach opieki zdrowotnej zmiany w statucie 

publicznego zakładu opieki zdrowotnej uchwala rada społeczna zakładu i przedkłada do 

zatwierdzenia organowi, który utworzył zakład. Na posiedzeniu Rady Społecznej SP ZOZ  

w Gostyniu w dniu 12 września 2007 r. Rada Społeczna w wyniku głosowania odrzuciła 

wniosek Dyrektora SP ZOZ w Gostyniu o dokonanie zmian w statucie polegających na 

wprowadzeniu zapisu „Naczelna Pielęgniarka" w miejsce „Przełożona Pielęgniarek", stąd 

należy stwierdzić, że zmiany w statucie SP ZOZ w Gostyniu nie zostały dokonane. 

2. Nie została wypowiedziana umowa o pracę ani warunki pracy Przełożonej Pielęgniarek. 

3. Została zatrudniona osoba z zewnątrz na stanowisko zastępcy przełożonej, która                       

w związku z chorobą przełożonej aktualnie pełni te obowiązki. 

Wobec powyższego skargę uznaje się za niezasadną i oddala. Jednocześnie Rada Powiatu 

Gostyńskiego zwraca się do Dyrektora SP ZOZ w Gostyniu o prowadzenie w sposób czytelny                

i zgodny z prawem polityki kadrowej.” 

 

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że składając skargę nie brał pod uwagę 

postępowania wg kodeksu pracy. Jako radny sprawujący mandat z wyboru społeczeństwa oraz 

wybrany przez Radę Powiatu na członka Rady Społecznej przy SP ZOZ na takie posunięcia 

Dyrektora nie może pozwolić. Dodał, że było to wykorzystywanie kodeksu pracy oraz próba 

przekonania Rady Społecznej do zmiany statutu i tym samym zatrudnienia innej osoby. Ponadto 

jako skarżący nie otrzymał żadnych wyjaśnień od Dyrektora- wyjaśnienia takie otrzymała Komisja 

Samorządowo- Organizacyjna i Porządku Publicznego. Z otrzymanych do tej pory wyjaśnień 

Dyrektora nic nie wynika. Radny powiedział, że wyborcy w Poniecu pytają, co się dzieje w naszym 

publicznym gostyńskim szpitalu. Każdy może sobie przyjąć kogo chce, zatrudnić jak chce. Zwrócił 

uwagę na nieobecność Dyrektora na sesji, w związku z czym zwrócił się do Wicestarosty                

a jednocześnie Przewodniczącego Rady Społecznej przy SP ZOZ o udzielenie odpowiedzi na kilka 

pytań. Zapytał, jakie wykształcenie i staż pracy na stanowisku kierowniczym posiada osoba 

zatrudniona w szpitalu. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że pytanie to powinno zostać skierowane do 

Dyrektora SP ZOZ w Gostyniu.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zwrócił się do radnych, aby zastanowili się, czy skargę należy 

oddalić, czy może jednak nie. Radny dalej pytał o przyczynę zatrudnienia tej właśnie osoby                  

z zewnątrz w szpitalu, co skłoniło Dyrektora do zatrudnienia tej właśnie osoby.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek zwrócił uwagę, że Komisja Samorządowo- Organizacyjna                  

i Porządku Publicznego starała się rozpatrzyć sprawy poruszane w skardze. Zapytano Dyrektora, 

czy osoba ta została zwolniona, czy została wypowiedziana jej umowa o pracę lub wypowiedziano 

jej warunki pracy. Okazało się, że umowa o pracę nie została wypowiedziana, Przełożona 

Pielęgniarek została skierowana do innej pracy na inne stanowisko. Również Komisja pytała, czy 

przed upływem wypowiedzenia dotychczasowej Przełożonej Pielęgniarek został zorganizowany 

konkurs na stanowisko Przełożonej Pielęgniarek. Dyrektor odpowiedział przecząco, zatrudnienie 
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nowej osoby nie miało miejsca na stanowisku Przełożonej Pielęgniarek- ona pracuje w tej chwili na 

tym stanowisku, pełni obowiązki pod nieobecność osoby będącej na zwolnieniu chorobowym. 

Ponadto Komisja zwróciła się z zapytaniem do Wydziału Oświaty, Spraw Społecznych                         

i Zarządzania Kryzysowego o przeprowadzone zmiany w Statucie SP ZOZ w tym zakresie. 

Wydział poinformował, że na posiedzeniu Rady Społecznej propozycja Dyrektora nie została 

pozytywnie zaopiniowana. Radny Marszałek dodał, że organem właściwym do rozwiązywania 

spraw pracowniczych jest Sąd Pracy.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że nie jest prawnikiem i nie zna się na Kodeksie 

Pracy, lecz postawa etyczna i moralna Dyrektora nie zasługuje na pozytywne rozpatrzenie tej 

skargi. Powiedział, iż z uzyskanych informacji na temat Pani zatrudnionej w szpitalu wie, że jest 

ona zwykłą położną i nie pracowała na stanowisku kierowniczym. Stwierdził, że Pani ta nie wie, 

jakie dokumenty należy przedstawić. Zapytał, jaka w tej sytuacji jest opinia o szpitalu.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak stwierdził, iż z wypowiedzi przedmówcy wynika, iż powinniśmy 

zatrudniać tylko ludzi ze swoich kręgów. Stwierdził, że jeżeli posiadają bardzo podobne 

kwalifikacje, to należy wspierać patriotyzm lokalny, ale z drugiej strony nikt z nas nie protestuje, 

kiedy zatrudnia się anglistę z Leszna do naszej powiatowej szkoły. Dodał, że nie ma wiedzy na 

temat kwalifikacji zatrudnionej osoby, ale radny Pan Wachowiak w podtekście stawia bardzo 

poważne zarzuty – że zachodzi tutaj zwyczajne kumoterstwo. Jeżeli tak jest, to są to poważne 

zarzuty.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński zwrócił się do radnych z prośbą, aby rozgraniczyć pewne 

sprawy. Skarga złożona w konkretnej sprawie nie może być rozszerzana w tej chwili. Ta skarga             

w tej konkretnej sytuacji, gdy nie zaistniały przedstawione w niej fakty, powinna zostać oddalona. 

Jeżeli dzisiaj zostały wypowiedziane pewne słowa, i zostaną one zaprotokołowane,                             

to obowiązkiem naszym jest to sprawdzić. Zwrócił się z prośbą, aby nie stawiać się w roli 

kierownika zakładu i prowadzić w jego imieniu naboru poprzez publiczne omawianie spraw 

jednego pracownika, poddawanie weryfikacji jego kwalifikacji. Dodał, że jeżeli co sesję będzie 

mówić się w ten sposób o kierownictwie szpitala, to należy zastanowić się nad złożeniem wniosku 

o odwołanie tego Dyrektora i powołanie następnego. Stwierdził, że jeżeli media po raz kolejny 

będą pisać o tym, że radni zastanawiają się nad bałaganem panującym w szpitalu, to należy 

postawić sobie pytanie, ilu pacjentów z tego powodu ubędzie w gostyńskim szpitalu. Zaapelował, 

aby nie mówić o nie sprawdzonych informacjach.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski wyraził wątpliwość, czy taka dyskusja w takim 

charakterze powinna mieć miejsce, gdyż wyraża zasadę: „Nic o nas bez nas”. Skoro nie ma dzisiaj 

na sali Dyrektora to nie jest on wstanie ustosunkować się do stawianych mu zarzutów. Powiedział, 

iż z własnego doświadczenia zawodowego wie- i tak jest w jednostce w której pracuje, że w takich 

sytuacjach stosowna jest pewna procedura. Zawsze w kontekście rozpatrywania skarg należy 

ustosunkować się do zarzutów, które w skardze padają. Skarga dotyczyła zwolnienia, a istotnie 

zwolnienie nie nastąpiło. W takim przypadku należy podzielić pogląd Komisji Samorządowo- 

Organizacyjnej i Porządku Publicznego. 
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Radny Pan Mirosław Waluś zapytał o przyczynę nieobecności Dyrektora SP ZOZ na dzisiejszej 

sesji. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński poinformował, że Dyrektor przebywa na badaniach 

lekarskich, stąd jego nieobecność jest usprawiedliwiona. 

Radny Pan Krzysztof Wachowiak ustosunkowując się do wypowiedzi Starosty powiedział, że 

kampanie prowadził 22 i 23 września- była to kampania buraczana a nie polityczna. Radny 

powiedział, że złożył interpelację na którą otrzymał odpowiedź, że na początku września br. ma 

odbyć się debata na temat służby zdrowia w powiecie gostyńskim. Teraz jest połowa października, 

a debata jeszcze się nie odbyła. Ponadto zwrócił się o ustosunkowanie do informacji, że gabinety 

rehabilitacyjne w Poniecu i w Gostyniu wykonują tysiące zabiegów miesięcznie, a Dyrektor 

występuje do Rady Społecznej o zlikwidowanie tych gabinetów. W Poniecu pracownicy tego 

oddziału starają się o sprzęt, załatwiają w swoim zakresie sponsorów, remontują pomieszczenia           

a pacjentów stale przybywa. 

Przewodniczący Pan Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że w tym punkcie obrad omawiana 

jest konkretna uchwała. To pytanie powinno paść w punkcie wolne głosy i wnioski.  

 

Uchwała Nr XI/81/07 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu została podjęta w wyniku głosowania- 
15 głosów „za”, 1 głos „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych.  

 

Ad. 8 b) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/194/01 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 10 

maja 2001 r. w sprawie określenia standardu, przeznaczenia i zasad nabywania aparatury                     

i sprzętu medycznego przez Samodzielny Publiczny Zespół Opieki Zdrowotnej w Gostyniu 

przedstawił Wicestarosta Pan Janusz Sikora. 

Poinformował, że w dniu 6 września 2007 r. Dyrektor SP ZOZ w Gostyniu zwrócił się z prośbą              

o podwyższenie kwoty, do której szpital dokonując zakupów i przyjmując darowizny aparatury                    

i sprzętu medycznego nie potrzebuje zgody Zarządu Powiatu do kwoty 14 000,00 EURO. Uchwałą 

Nr XXXI/194/01 z dnia 10 maja 2001 r. Rada Powiatu upoważniła Samodzielny Publiczny Zespół 

Opieki Zdrowotnej w Gostyniu do dokonywania zakupu bądź przyjęcia darowizny aparatury lub 

sprzętu medycznego o wartości do 3 000,00 EURO bez zgody Zarządu Powiatu, jeżeli posiadają 

one stosowne certyfikaty lub atesty i ich okres eksploatacji w przypadku sprzętu używanego nie 

jest dłuższy niż 5 lat. Kwota 3 000,00 EURO była wynikiem wówczas obowiązujących zapisów 

ustawy o zamówieniach publicznych. Obecnie ustawa z dnia 13 kwietnia 2007 r. o zmianie ustawy 

- Prawo zamówień publicznych oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. 2007 Nr 82 póz. 560) w art. 1 

pkt 1 lit c zmienia zapis art. 8 pkt 8 ustawy z dnia 29 stycznia 2004 r. Prawo zamówień publicznych 

(Dz. U. 2004 Nr 19 póz. 177) określając, że ustawy nie stosuje się do zamówień i konkursów, 

których wartość nie przekracza wyrażonej w złotych równowartości kwoty 14 000,00 EURO. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XI/82/07 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/194/01 Rady Powiatu Gostyńskiego 
z dnia 10 maja 2001 r. w sprawie określenia standardu, przeznaczenia i zasad nabywania 
aparatury i sprzętu medycznego przez Samodzielny Publiczny Zespół Opieki Zdrowotnej            
w Gostyniu została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,              
0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych.  

 

Ad. 8 c) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/30/2007 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia             

15 marca 2007 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania przedstawił Wicestarosta Pan 

Janusz Sikora. 

Poinformował, że w dniu 30 lipca 2007 r. weszła w życie ustawa z dnia 15 czerwca 2007 r.                  

o zmianie ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych 

oraz o zmianie niektórych innych ustaw (Dz. U. 2007 Nr 115 póz. 791). Ustawa wprowadza duże 

zmiany w obszarze zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych 

realizowanych przez Starostę, a finansowanych ze środków PFRON. Nowy zapis ustawy uchyla 

art. 12, na podstawie którego Starosta udzielał osobom niepełnosprawnym pożyczek na 

rozpoczęcie działalności gospodarczej lub rolniczej ze środków PFRON. Dodany został natomiast 

art. 12a, który umożliwia Staroście przyznawanie osobom niepełnosprawnym jednorazowych, 

bezzwrotnych środków na podjęcie działalności gospodarczej, rolniczej albo na wniesienie wkładu 

do spółdzielni socjalnej. Ponadto dodane zostały art. 26e i 26f, dzięki którym Starosta może 

zwracać pracodawcom koszty poniesione na wyposażenie stanowiska pracy dla osoby 

niepełnosprawnej, a także część wynagrodzenia osoby niepełnosprawnej w okresie jednego roku 

od jej zatrudnienia. Ustawodawca dokonując wyżej opisanych zmian zobowiązał ministra 

właściwego do spraw zabezpieczenia społecznego do wydania odpowiednich przepisów 

wykonawczych. Jednakże do tej pory nie ukazały się rozporządzenia, które określiłyby tryb 

postępowania w poszczególnych sprawach, wzór wniosku i elementy umowy, niezbędną 

dokumentację, sposób i terminy rozpatrywania wniosków przez Starostę i in. Zaistniała sytuacja 
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prawna powoduje, że środki przydzielone na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej                      

w większości nie mogą zostać rozdysponowane w tym obszarze. W związku z powyższym 

proponuje się przesunięcie środków z określonych zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej na 

zadania z zakresu rehabilitacji społecznej. W tym obszarze osoby niepełnosprawne zgłaszają duże 

potrzeby. Sugerowane jest przesunięcie środków dotychczas przeznaczonych na udzielanie 

osobom niepełnosprawnym pożyczek na rozpoczęcie działalności gospodarczej na 

dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 

pomocnicze przyznawane osobom niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów.                

W wyniku zmiany kwota przeznaczona na to zadanie wyniesie 365 326 zł. Ponadto uwzględniając 

niewielkie zainteresowanie pracodawców środkami przeznaczonymi na zwrot kosztów 

poniesionych w związku z przystosowaniem nowych lub istniejących stanowisk pracy dla osób 

niepełnosprawnych oraz brakiem zainteresowania środkami przeznaczonymi na dofinansowanie 

oprocentowania kredytów bankowych zaciągniętych przez osoby niepełnosprawne na 

kontynuowanie działalności gospodarczej lub prowadzenie gospodarstwa rolnego, proponuje się 

przenieść niewykorzystaną dotychczas kwotę przeznaczoną na w/w zadania w łącznej wysokości 

18 838 zł. Proponowana zmiana zwiększy kwotę przeznaczoną na dofinansowania likwidacji barier 

architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych, w związku z indywidualnymi potrzebami 

osób niepełnosprawnych do wysokości 228 838 zł. Zmiany pozwolą na pełne wykorzystanie przez 

Powiat Gostyński środków otrzymanych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, z uwzględnieniem aktualnych potrzeb środowiska osób niepełnosprawnych             

i ich rodzin. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski przedstawił opinię Powiatowej 

Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. Poinformował, że Rada zaopiniowała projekt 

pozytywnie. 

Opinia Rady stanowi załącznik do protokołu. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XI/83/07 w sprawie zmiany uchwały Nr V/30/2007 Rady Powiatu Gostyńskiego z 
dnia 15 marca 2007 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej                       
i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne 
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zadania została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,                     
0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych.  

 

Ad. 8 d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/355/06 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia          

31 sierpnia 2006 r. w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej przedstawił 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński. 

Poinformował, że proponowana zmiana dotyczy usystematyzowania gospodarki finansowej           

w zakresie infrastruktury drogowej. Przypomnieć należy, że Powiat administruje drogami,               

z których większość nie spełnia definicji „drogi powiatowej" określonej w art. 6a ustawy z dnia 

25 marca 1985r o dróg publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2007r. Nr 19, póz. 115). Środki, 

które Wysoka Rada przeznacza każdego roku na infrastrukturę drogową, pokrywają jedynie 

znikomą część potrzeb wynikających z zamierzeń rozwojowych powiatu jak również 

oczekiwań społecznych. Zachodzi potrzeba określenia priorytetów, którymi kierować będzie 

się Zarząd Powiatu przy planowaniu wydatków „drogowych". Przed łożona Wysokiej Radzie 

propozycja była konsultowana w debacie spo łecznej, w wyniku której złożone zostały wnioski 

dotyczące zmiany kategorii niektórych dróg. Część wniosków została uwzględniona. Starosta 

zwrócił uwagę radnym na drobne błędy pisarskie w nazwach miejscowości oraz poprosił                       

o wykreślenie w pkt 3 kategoria III po wyrazie „drogi” wyrazu „które” oraz słowa „wyłącznie”.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja składa wniosek do projektu uchwały o uzupełnienie pkt 1 Załącznika          

Nr 1 do uchwały poprzez dodanie zwrotu „lub mające szczególne znaczenie dla powiatu”. Uchwała 

z ww. wnioskiem została zaopiniowana przez Komisję pozytywnie.  

 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała o przyczynę włączenia załącznika do uchwały mającej 

charakter formalny czy organizacyjny określającej tryb prac nad budżetem. Ponadto radna zwróciła 

uwagę na drogę nr 4956, tj odcinek od drogi wojewódzkiej w Gostyniu w kierunku Daleszyna i dalej 

Gostynia Starego. Droga ta wymaga nakładów finansowych, ponadto jest ona bardzo ważna, gdyż 

prowadzi do szkoły. W związku z powyższym radna złożyła wniosek o wpisanie ww. drogi do 

kategorii II. 

Ponadto Radna zwróciła uwagę na drogę 4948 P do drogi oznaczonej w kat. I powiatowej 4906 

prowadząca do Mikorzyna przez Czajkowo. Droga ta prowadzi do ważnych firm działających               

w ww. miejscowościach. Radna złożyła wniosek o dopisanie przedmiotowej drogi do kat. II.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na pytanie radnej wyjaśnił, że samo słowo 

„kategoryzacja” dotyczy ustawy, która dzieli drogi na krajowe, wojewódzkie, powiatowe i gminne. 

Nie ma żadnej podstawy prawnej, której można by użyć do przygotowania oddzielnej uchwały.          

W uzasadnieniu pisze się, że uchwała ma służyć usprawnieniu konstrukcji budżetu na kolejne lata 
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w zakresie przeznaczania środków na inwestycje drogowe. Starosta podkreślił tu duże znaczenie 

finansowego wsparcia ze strony poszczególnych gmin w remoncie konkretnych dróg. Zwrócił się 

też do radnych z uwagą, że radni mieli mnóstwo czasu na składanie wniosków do kategoryzacji 

dróg, dzięki czemu Zarząd mógł się do nich ustosunkować. Starosta zaproponował odrzucić 

złożone przez Panią Palka wnioski.  

Radna Pani Elżbieta Palka stwierdziła, że radni mają prawo cały czas zgłaszać wnioski i nie 

muszą tutaj czekać na przychylność Zarządu. Ponadto zapytała, czy te wszystkie kwestie znajdą 

odbicie w Planie Rozwoju Lokalnego.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński zwrócił uwagę, aby przy remontach dróg nie mówić wprost 

o Planie Rozwoju Lokalnego. Na województwo wielkopolskie zostanie rozdysponowane 75 mln 

euro, co starczy symbolicznie na każdy powiat i gminę. Powiat ma drogi w I kategorii, szczególnie 

te o znaczeniu ponadlokalnym. Dodał, że jeżeli są dwa- trzy miesiące na składanie wniosków, a 

robi się w ostatniej chwili, to ma to swój wyraz.  

Radny Pan Mirosław Waluś zapytał, ile wniosków od 31 maja br zgłoszono- ile zgłoszono                 

o podniesienie kategorii, ile uwzględniono a ile nie. Ponadto podziękował Dyrektorowi PZD Panu 

Grzegorzowi Mayerowi za dane na temat pomiaru ruchu. Poprosił o wyjaśnienie, czym różni się 

pomiar typu „P” od pomiary typu „W”, co kryje się pod skrótem „SDR” oraz co oznaczają wskaźnik 

typu 0,95 czy 4,9. Zapytał też, dlaczego wybrano 10 dróg do badania pomiaru, skoro wniosków 

wpłynęło tylko 5. Zapytał też, czy te drogi, których remonty zostały rozpoczęte ze środków powiatu, 

a nie zostały dokończone, będą kontynuowane, ale pod warunkiem pomocy gminy. Dodał,                

że chodzi tu o drogę, o której mówił przy konstrukcji budżetu, tj. Wymysłowo- Sułkowice.  

Dyrektor PZD PN Grzegorz Mayer odpowiedział, że od maja do dnia dzisiejszego zgłoszono 

sześć zmian: 

§ Gm. Gostyń- Przewodniczący Rady zgłosił zmianę kategorii na odcinku drogi w kierunku 

Czachorowa, czyli do strefy przemysłowej, dł. 750 m- zmiana z II kategorii 

na I; 

§ Gm. Krobia- Radny Pan Józef Czarnecki złożył 2 wnioski, z których każdy dotyczył dwóch 

dróg; 

§ Gm. Krobia- Gmina złożyła wniosek dotyczący 4 dróg, z czego 3 drogi pokrywały się               

z wnioskami radnego Czarneckiego. 

Aby uwzględnić wnioski, zgodnie z Zarządzeniem Ministra Transportu w tym roku wypadał 

pomiar ruchu i te odcinki, które były zgłoszone plus skrzyżowanie, na którym powstanie rondo 

plus droga Dąbrówka- Strumiany- Borek. W sumie wykonano 12 pomiarów. 

Dodał, że pomiar drogi robi się losowo- losuje komputer. W powiecie gostyńskim są 92 numery 

dróg, z tego komputer losuje 10%, co daje 9,2, czyli do pomiaru podano 10 odcinków.               

W wykonanie pomiaru są zaangażowani wszyscy pracownicy PZD. Pierwszy pomiar był 

wykonany w czerwcu na dwóch odcinkach: Dąbrówka- Strumiany- Borek oraz skrzyżowanie 

drogi wojewódzkiej na Poraj. Pierwsza droga Nr 4965- pomiar 8- godzinny, ruch 32 pojazdy na 

godzinę. Jest to przeliczane współczynnikami. Przez skrzyżowanie Poraj- Czachorowo 
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przejeżdża dziennie 10.646 pojazdów. Pomiar trwał całą dobę i wykonywało go 9 pracowników. 

W kierunki Filtronu skręca 3.141 pojazdów w obu kierunkach. Średnio dla kierunku 

Czachorowa wychodzi 131 pojazdów na godzinę, a w kierunku Gostynia i Krobi 444 pojazdy na 

godzinę.  

Drugi pomiar ruchu wykonano 14 września br. Pomiar typu P- to pomiar całodobowy, pomiar 

typu W- 4- godzinny (od 7:00 do 11:00). W miejscowości Janiszewo przejechało w ciągu doby 

2.496,6 pojazdów, średnio 104 pojazdy na godzinę. Aby określić, jaki to ruch, nie bierze się 

pod uwagę wszystkich pojazdów, tylko autobusy, samochody ciężarowe z przyczepami                    

i samochody ciężarowe. W tym przypadku ruch określono jako lekki. Droga Pępowo- 

Wilkowice- 689 na dobę, czyli 29 pojazdów na godzinę.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał, czy ta kategoryzacja będzie miała wpływ na 

zimowe utrzymanie dróg. Zapytał też, czy sprawa ta była dyskutowana podczas sesji rad 

gminnych. Na sali obecny jest radny Ponieca Pan Bronisław Glura, który mówi, że nic na ten 

temat nie wie.   

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że kategoryzacja nie ma znaczenia przy 

odśnieżaniu dróg, choć w części będzie się z pewnością pokrywała. Tu przedstawiana 

kategoryzacja ma porządkować plan budżetowy. Odnosząc się do drugiego pytania powiedział, 

że sprawa była omawiana z gminami podczas debaty, jak też i przy okazji innych spotkań. 

Dodał, że radni powiatowi biorą udział w sesjach gminnych, podczas których informują 

mieszkańców o takich sprawach. Trudno powiedzieć, czy miało to miejsce w Gminie Poniec.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że przysłuchuje się tej dyskusji na temat 

kategoryzacji dróg. Zapytał, na czym polega kategoryzacja dróg- czy jest to pewien ranking 

przydatności tych dróg wg kategorii ważności dróg względem ruchu na tych drogach, czy jest 

to kolejka po pieniądze na te drogi. Odnosi wrażenie, iż gdy Starosta mówi, że te III kategorie 

nie będą tak źle traktowane, i że gminy będą współfinansowały, to może należy pomalować 

wszystkie drogi na żółto. Przecież do każdej drogi może gmina dołożyć pieniądze. Zapytał na 

czym polega ta kategoryzacja- czy na tym żeby określić ważność tych dróg, czy ustalić kolejkę 

wg której te pieniądze będą przyznawane.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że kategoryzacja to oba te czynniki. 

Jeżeli brać pod uwagę definicję drogi powiatowej, jeżeli rozmawia się z gminami na temat 

przejęcia dróg nie spełniających kryteriów drogi powiatowej a gminy nie chcą tych dróg przejąć 

to należy tak postępować. Jako przykład podał drogę w Daleszynie, gdzie mieści się szkoła 

gminna, gmina wykonała tam inwestycję kanalizacji i dokłada się do budowy chodnika,                    

a jednocześnie droga ta nie ma dużego znaczenia w kategorii dróg powiatowych, to należy tu 

ustalić pewne priorytety. Interesy gminy i powiatu powinno się łączyć, ale należy też pokazać, 

że ważniejszą dla powiatu jest droga Gostyń- Pępowo niż droga z Ludwinowa do Sułkowic.          

Są różne interesy patrząc z punktu widzenia posiadanych pieniędzy na inwestowanie na 

drogach, gminy mogą wyrażać swoje interesy w ten sposób, że nie tylko wskażą, że należy 
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wyremontować daną drogę bo jest ona dla gminy najważniejsza, ale też muszą wesprzeć 

finansowo, gdyż powiat przy skromnych środkach będzie mógł wykonać to zadanie za 20 lat.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że pytał o zasadność, czym kieruje się 

powiat- czy aspektem społecznym, ekonomicznym czy możliwościami na uzyskanie 

dofinansowania z gminy.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że dofinansowanie powiat może otrzymać 

nawet na remont drogi I kategorii, natomiast wyraźnie zaznaczamy, że powiat nie zamierza 

remontować dróg III kategorii bez współfinansowania przez gminę.  

Radna Pani Kazimiera Puślednik zapytała, jaki procent dróg III kategorii znajduje się                    

w poszczególnych gminach. Która gmina jest najbardziej zobowiązana do dofinansowania.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński zapytał, jakie to ma znaczenie dla podjęcia decyzji             

w przedmiotowej sprawie.  
Dyrektor PZD Pan Grzegorz Mayer powiedział, że nie wie, ile km dróg każdej kategorii jest          

w każdej gminie, ale wg mapki w każdej gminie przeważają drogi I lub II kategorii. Dróg I 

kategorii jest 154 km, zgodnie z ustawą drogi powiatowe to drogi stanowiące połączenia miast 

będących siedzibami powiatów, siedzibami gmin i siedzib gmin między sobą. Drogi II kategorii 

to połączenia zapewniające spójność dróg powiatowych, drogi alternatywne dla dróg I kategorii 

i drogi odpowiadające wymogom dróg powiatowych tj. takich, których szerokość ma min. 5 m. 

Dróg II kategorii jest 156 km, natomiast III kategorii to drogi wykorzystywane przez ruch 

lokalny, rolnicze, dukty leśne, drogi polne i jest ich 185 km. Dodał, że jeszcze podczas 

poprzedniej kadencji Rady Powiatu próbowano przekazać gminom te odcinki dróg, które nie 

spełniają warunków drogi powiatowej. Żadna gmina nie zadeklarowała chęci przejęcia tych 

dróg. Poinformował, że wnioski o zmianę kategorii nie zostały zakwalifikowane z powodu 

małego przejazdu pojazdów, droga o bardzo dużych nakładach ze względu na szerokość (ok. 

3 m). Zgłaszana droga z Krobi w kierunku Rogowo, Niepart, Miejska Górka, Gostkowo- droga 

ta bezpośrednio do Miejskiej Górki nie dochodzi, a jedynie do numeru drogi z Zakrzewa. 

Podobnie droga ze Śmiłowa w kierunku Krzemieniewa- nie dochodzi bezpośrednio do tej 

miejscowości.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek zapytał, czy drogi powiatowe I kategorii będą remontowane 

w pierwszej kolejności. Na długość 153 km w I kategorii, ile wymaga natychmiastowego 

remontu i ile potrzeba na to środków finansowych. 

Dyrektor PZD Pan Grzegorz Mayer odpowiedział, że w dobrym stanie jest 45 km dróg, 

pozostałe odcinki wymagają nakładów. W tej chwili planuje się na 2009 rok remont drogi                

z Ponieca do Janiszewa oraz drogę Pępowo- droga krajowa 36 w kierunku Dłoni. Te dwa 

odcinki są na dzisiaj w najgorszym stanie. Pozostałe odcinki wymagają nakładek lub 

powierzchniowych utrwaleń. Dyrektor poinformował, że do PRL składał informacje na ten 

temat. Potrzeba na remonty to ok. 200 mln zł, nie licząc bieżącego utrzymania dróg.  

Zadeklarował- w miarę potrzeb – odpowiedź z wyliczeniami w formie pisemnej. 
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Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że Gmina Poniec przejęła prawie 5 km dróg                

i ulic. Ponadto Starosta mówiąc o dofinansowaniu dróg II kategorii- jeśli te drogi są o znaczeniu 

lokalnym w małych miejscowościach, skąd nigdy nie będzie radnego w gminie, to tam 

powstanie skansen.  

Radny Rady Miejskiej Ponieca Pan Bronisław Glura zapytał, czym kieruje się PZD 

wybierając miejsca w których wykonuje się pomiar ruchu. Pomiar robiony w Poniecu za 

Przedsiębiorstwem Drogowym z Leszna, to należałoby dodać ok. 400-600 pojazdów 

ciężarowych o ogromnej masie dziennie. Ponadto Pan Glura podziękował radnym                  

za współpracę, oraz za okres poprzedniej i obecnej kadencji, gdzie współpraca na zasadzie 

porozumienia jest dobra. Obowiązkiem radnych jest zapewnić bezpieczeństwo szczególnie 

dzieciom uczęszczającym do szkoły, ale także innym poruszającym się po drogach. Dziękując 

radny wymienił budowę chodnika w Dzięczynie, jak również ograniczenie prędkości do 30 km/h 

na ul Gostyńskiej w Poniecu. Podziękował Dyrektorowi PZD Panu Mayerowi za wykonanie 

prośby radnego, dzięki czemu skończyły się skargi transportu międzynarodowego 

dojeżdżającego do wsi Waszkowa na to, że wystające konary drzew rysują samochody. 

Zwrócił się z prośbą dotyczącą usunięcia drzew – a przynajmniej gałęzi- przy drodze na 

granicy Gminy Poniec i Gminy Gostyń. Dodał, że gałęzie te mają ok. 20 cm grubości i stanowią 

duże zagrożenie, szczególnie podczas silnych wiatrów.  

 

Wniosek Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego w sprawie uzupełnienia pkt 
1 Załącznika Nr 1 do uchwały poprzez dodanie zwrotu „lub mające szczególne znaczenie dla 
powiatu” został przyjęty w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, ”, 0 głosów „przeciw”,               

0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych.  

 

Wniosek radnej Pani Elżbiety Palki w sprawie podniesienia z III do II kategorii drogi 4956 P 
w wyniku głosowania- 5 głosów „za”, 8 głosów „przeciw” przy 4 głosach „wstrzymujących 
się” został odrzucony. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych.  

 

Wniosek radnej Pani Elżbiety Palki w sprawie podniesienia z III do II kategorii drogi 4948 P                 

w wyniku głosowania- 5 głosów „za”, 7 głosów „przeciw” przy 5 głosach „wstrzymujących 
się” został odrzucony. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych.  

 
Uchwała Nr XI/84/07 w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/355/06 Rady Powiatu Gostyńskiego 
z dnia 31 sierpnia 2006 r. w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej została podjęta w wyniku głosowania- 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 
3 głosach „wstrzymujących się”. 
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W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski ogłosił 30- minutowa przerwę. 
Poinformował, że w trakcie przerwy zbiorą się dwie komisje, tj. Komisja Samorządowo- 

Organizacyjna i Porządku Publicznego- w gabinecie Wicestarosty, oraz Komisja Budżetu, 
Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego- pok. 19, celem zaopiniowania projektów uchwał 
wniesionych do porządku obrad. 

 
Obrady wznowiono o godz. 18:30. 

 
Na Sali obecnych było 16 radnych. Nieobecny byli radni Grzegorz Józefowski, Józef 
Konarczak i Wicestarosta Pan Janusz Sikora.  
 
Ad. 8 e) 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w złotych dla jednostek 

organizacyjnych powiatu gostyńskiego przedstawił Starosta Pan Andrzej Pospieszyński. 

Poinformował, że w związku z pozyskaniem przez powiat dodatkowych środków z budżetu 

państwa, które mogą zostać wykorzystane na regulację wynagrodzeń dla pracowników 

administracji i obsługi w jednostkach pomocy społecznej powiatu gostyńskiego, dyrektorzy 

jednostek wystąpili z prośbą o zmianę wartości jednego punktu w złotych. Na zmianę wartości 

punktu w Domu Dziecka w Bodzewie Wysoka Rada wyrażała zgodę w czerwcu br., a dyrektor 

uważa, że przyjęta wówczas wartość jest dla tej jednostki wystarczająca. Zgodnie z § 3 ust. 4 

rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 2 sierpnia 2005 r. w sprawie zasad wynagradzania 

pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych jednostek samorządu 

terytorialnego wartość jednego punktu ustala pracodawca w porozumieniu z Radą Powiatu. Zgoda 

Rady Powiatu na zaproponowaną przez dyrektorów wartość jednego punktu w złotych pozwoli na 

oczekiwaną regulację wynagrodzeń we wskazanych jednostkach.  

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XI/85/07 w sprawie wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w złotych dla 
jednostek organizacyjnych powiatu gostyńskiego została podjęta w wyniku głosowania- 16 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 
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Ad. 8 f)  

Projekt uchwały w sprawie zwiększenia udziałów Powiatu Gostyńskiego w Samorządowym 

Funduszu Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o. w Gostyniu przedstawił Starosta Pan Andrzej 

Pospieszyński. 

Poinformował, że w związku z dużą ilością udzielanych poręczeń osobom z powiatu gostyńskiego 

oraz możliwością dofinansowania z Banku Gospodarstwa Krajowego w Warszawie koniecznym 

jest zwiększenie kapitału własnego Funduszu. Inne samorządy zadeklarowały nabycie 

dodatkowych udziałów w Funduszu. Stąd Zarząd proponuje, by Powiat Gostyński zwiększył ilość 

udziałów w Funduszu ze 160 do 180 poprzez nabycie 20 udziałów.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XI/86/07 w sprawie zwiększenia udziałów Powiatu Gostyńskiego                                 
w Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o. w Gostyniu została podjęta 
w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

 

Ad. 8 g) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Domu Pomocy Społecznej w Chwałkowie przedstawił 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński.  

Poinformował, że zgodnie z dyspozycją art. 21 ust. 2 ustawy z dnia 30 czerwca 2005r.                     

o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego nadaje jej statut 

oraz określa mienie przekazane tej jednostce w zarząd. Ponadto statut zgodnie z art. 20 ust. 2 

powołanej ustawy winien regulować nazwę i siedzibę jednostki oraz przedmiot jej działalności, 

w tym działalności podstawowej. Zmiana polega na doprecyzowaniu rodzaju prowadzonej 

przez Dom działalności, co wynika z przepisów art. 56 Ustawy z dnia 12 marca 2004 r.                  

o pomocy społecznej (Dz. U. z 2004 r., Nr 64, póz.593 ze zmianami). 

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan 
Grzegorz Marszałek poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała jak można rozszerzyć o 3 osoby dorosłe, skoro jest to dom 

dla dorosłych.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że aby uzyskać zgodę na utworzenie trzech 

nowych miejsc, należy odpowiednia zmianę nanieść do Statut Domu, gdyż tam brakowało zapisu 

„dla dorosłych”.  
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Na salę posiedzeń przybył Wicestarosta Pan Janusz Sikora. 
Na Sali obecnych jest 17 radnych. 

 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że w statucie brakowało zwrotu „dla dorosłych”. 

Natomiast przy ubieganiu się o zwiększenie miejsc z 67 do 70, należało przedstawić statut,                    

w którym winien widnieć ten zapis. 

 

Uchwała Nr XI/87/07 w sprawie zmiany Statutu Domu Pomocy Społecznej w Chwałkowie 
została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,0 głosów 
„wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Ad. 8 h) 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2007 rok wraz z autopoprawka 

przedstawiła Skarbnik Pani Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 9 października 2007 roku przyjął projekt uchwały 

Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2007 rok. 

Zmiany w planie dochodów to: 

1. Zwiększenie planu dotacji celowej o kwotę 40.500 zł na dofinansowanie realizacji zadań           

w zakresie osiągania standardów w palcówkach opiekuńczo-wychowawczych - dz. 852 

rozdz. 85201 § 2130 - 33.000 zł, § 6430 - 7.500 zł. 

2. Zwiększenie planu dotacji celowej o kwotę 182.750 zł na dofinansowanie realizacji zadań  

w zakresie osiągania standardów w domach pomocy społecznej - dz. 852 rozdz. 85202 

§2130 

Zmiany w planie wydatków: 

1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 197.630 zł na zadanie:" Budowa windy w DPS                 

w Rogowie"- dz.852 rozdz.85202 § 6050. 

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 13.200 zł na pochodne od wynagrodzeń w DPS             

w Chumiętkach - dz.852 rozdz.85202 § 4110 - 11.583 zł, § 4120 - 1.617 zł. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 11.920 zł na pochodne od wynagrodzeń, zakup 

wyposażenia i remonty w DPS w Chwałkowie- dz.852 rozdz.85202 § 4110 - 3.020 zł,               

§ 4120 - 420 zł, § 4210 - 2.000 zł, § 4300 - 2.000 zł, § 4270 - 4.480 zł. 

4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 24.000 zł w DD w Bodzewie na zakup wyposażenia          

i żywności - dz.852 rozdz.85201 § 4210 - 14.000zł, § 4220 - 10.000 zł 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 16.500 zł w DD w Bodzewie na zadanie 

„Przebudowa budynku gospodarczego na garaż" - dz. 852 rozdz. 85201 § 6050. 
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6. Zmniejszenie planu wydatków w DPS w Rogowie o kwotę 40.000 zł z wynagrodzeń                 

i pochodnych i przeniesienie na zadanie „Budowa windy w DPS w Rogowie" - dz. 852 

rozdz. 85202. 

7. Przeniesienie wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami w PCPR w Gostyniu, 

W związku ze zmianami w zadaniach inwestycyjnych dokonuje się zmian w załącznikach 

wydatków inwestycyjnych, tj: 

- w załączniku nr 3 Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2007-2009 

- zmniejsza się zadanie pn.: „Budowa chodnika dr. 4947P - wieś Daleszyn" o kwotę 

8.770 zł, 

- zwiększa się zadanie pn.: „Budowa chodnika dr 4929 P wieś Zalesię" o kwotę           

928 zł, 

- zmniejsza się zadanie pn.: „Przebudowa drogi nr 4907 P Pępowo- Dłoń w tym 

budowa chodnika wieś Wilkowice" o kwotę 1.343 zł. 

W załączniku nr 4 Wykaz inwestycji jednostek budżetowych finansowanych z budżetu powiatu : 

- zwiększa się zadanie pn. „ Przebudowa mostu w Gostyniu ul. Fabryczna" o kwotę 

11.491 zł, 

- zmniejsza się zadanie pn. „Przebudowa drogi Gostyń-Pępowo -1 etap Grabonóg 

droga do skrzyżowania z drogą gminną 1.900 mb" o kwotę 1.292 zł, 

- zmniejsza się zadanie pn. „Budowa chodnika dr. 4945 P wieś Jawory" o kwotę 

1.014 zł, 

- dodaje się zadanie pn. :"Przebudowa budynku gospodarczego na garaż" w kwocie 

16.500 zł, 

- dodaje się zadanie pn. :"Budowa windy w DPS w Rogowie" w kwocie 197.630 zł.  

Dokonuje się zmian w załączniku: „Plan przychodów i wydatków Powiatowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2007” pomiędzy paragrafami w planie wydatków z § 4300 do 

§ 4170 o kwotę 300 zł. 

-  
Ponadto Zarząd na posiedzeniu w dniu 18 października 2007 r. przyjął autopoprawkę do uchwały 

Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2007 r. Zmiany w planie 

dochodów to zwiększenie planu dochodów o kwotę 50.000 zł z tytułu zwiększonego wpływu z opłat 

komunikacyjnych - dz. 756 rozdz.75618 § 0420. Zmiany w planie wydatków to: 

1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 7.200 zł na wynagrodzenia w Domu Dziecka           

w Bodzewie - dz. 852 rozdz. 85201 § 4170, 

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 20.000 zł na zwiększenie udziałów                     

w Funduszu Poręczeń Kredytowych - dz. 758 rozdz.75814 § 6010. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 50.000 zł na zakup tablic rejestracyjnych- dz. 

750 rozdz.75020 § 4300, 

4. Zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 27.200 zł - dz. 758 rozdz. 75818 § 4810. 
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5. Przesunięcia w planie wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami: w ZSOiZ             

w Krobi, ZSS w Brzeziu, DPS w Chumiętkach, DPS w Chwałkowie, DPS                       

w Zimnowodzie, KPPSP w Gostyniu, PINB w Gostyniu, SP w Gostyniu. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Pan Mirosław Waluś zwrócił uwagę na zapis mówiący o przeznaczeniu 20.000 zł na 

zakup samochodu dla OSP Pogorzela. Zapytał, czy były na ten cel środki, czy też w związku z tym 

nie zostanie wykonane jakieś inne zadanie.  

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak wyjaśniła, że w przedmiotowej uchwale nie zostały wpisane 

te wydatki, zostaną one wpisane do kolejnej uchwały na następne posiedzenie Rady Powiatu. 

Dodała też, że są oszczędności, które pozwolą na dofinansowanie tego samochodu. 

 

Autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”,0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 
Uchwała Nr XI/88/07 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2007 rok została 
podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,0 głosów 
„wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Ad. 9 

Udzielanie odpowiedzi na zapytania radnych. 

 

Odpowiedź na zapytanie radnego Pana Krzysztofa Wachowiaka zostanie przekazana na piśmie.  

 

Ad.10. 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
Radny Pan Krzysztof Wachowiak wystąpił z wnioskiem o ustawienie lustra na skrzyżowaniu ulic 

Rydzyńskiej, Bojanowskiej i miejscowości Wydawy, gdyż jadąc w kierunku Leszna skręcając         

w ulicę Bojanowską jest słaba widoczność, przez co dochodzi do wielu niebezpiecznych sytuacji. 

Dyrektor PZD Pan Grzegorz Mayer poinformował, że sprawę przedstawi na najbliższym 

posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa, gdyż każda zmiana oznakowania musi być zatwierdzona 

przez tę Komisję. Stwierdził, że wniosek jest zasadny, gdyż droga krzyżuje się pod kątem 60 

stopni i brak dobrej widoczności na prawoskręt. Poinformował, że lustro zostanie zamontowane 

najprawdopodobniej w przyszłym roku, gdyż w tegorocznym budżecie wolnych środków już nie 

ma.  
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Ad. 11. 
Wolne głosy 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedłożył następujące informacje: 

Ø wpłynął wniosek Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska                               

w sprawie zorganizowania sesji wyjazdowej w Zespole Szkół Rolniczych                      

w Grabonogu w celu omówienia problematyki rozbudowy i modernizacji szkoły, 

zmiany systemu ogrzewania oraz rozwiązania kwestii szkoły w Kosowie; 

Przewodniczący powiedział, że po rozmowie z Dyrektorem ZSR oraz właściwym 

wydziałem Starostwa Powiatowego ustosunkuje się do ww. wniosku. Stwierdził 

również, że należy zastanowić się, czy ewentualny wyjazd miałby odbyć się                   

w formie sesji, czy też spotkania radnych.  

Ø Wniosek Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego w sprawie 

organizowania wszelkich spotkań po godzinie 15:00; Przewodniczący zadeklarował, 

że będzie starał się organizować wszelkie spotkania, na które ma wpływ, po godz. 

15:00., ale podkreślił, że godzina spotkań jest też uwarunkowana od osób, które 

będą w tych spotkaniach uczestniczyć; 

Ø Wpłynęło pismo od Dyrektora SP ZOZ w Gostyniu będące odpowiedzią na skargę, 

które wpłynęła do Rady Powiatu Gostyńskiego. Treść odpowiedzi stanowi załącznik 

do protokołu.  

Ø Do Rady Powiatu wpłynęła informacja Wojewody Wielkopolskiego o złożonych 

oświadczeniach majątkowych przez Starostę oraz Przewodniczącego Rady 

Powiatu. Wojewoda informuje, że oświadczenia zostały złożone w terminie                                                 

i nie stwierdzono w nich nieprawidłowości.  

Ø Zaproszenie Starostwa Powiatowego w Turku na VIII Mistrzostwa Polski Radnych           

i pracowników samorządowych w szachach. 

Ø Istnieje możliwość wzięcia udziału w szkoleniu organizowanego przez „Wspólnotę” 

na temat- „Rada gminy i powiatu uchwala budżet. Jak uchwalać analizować                    

i oceniać projekt budżetu na rok 2008”. Szkolenie odbędzie się 26 listopada br.              

w Poznaniu. Chętni mogą zgłaszać się do Biura Rady.  

Radny Pan Kazimierz Musielak poinformował, że Komisja Statutowa odbędzie swoje posiedzenie 

29 października br o godz. 14:00.  

Radny Pan Stanisław Zaremba zapytał, jak wygląda sytuacja prawna w sprawie oświadczeń 

lustracyjnych. 

Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński wyjaśnił, że oświadczenia lustracyjne zostaną zwrócone 

przez Wojewodę. Również Wojewoda, zgodnie ze znowelizowana ustawą, wezwie radnych do 

złożenia nowych oświadczeń lustracyjnych w terminie 3 miesięcy.  
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Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski dodał, że termin ten mija 13 grudnia,                    

w związku z czym również Rada Powiatu musi podjąć stosowną uchwałę wzywającą do złożenia 

oświadczeń przez Skarbnika Powiatu i Sekretarza Powiatu.  

Radny Rady Miejskiej Ponieca Pan Bronisław Glura poinformował, że głównym powodem jego 

obecności na dzisiejszej sesji Rady Powiatu jest sprawa poruszana przez mieszkańców Gminy 

Poniec dotycząca wywożenia gnojowicy i obornika. Pytają, kto może wstrzymać fetor. Pan Glura 

stwierdził, że nie może być tak, że obornik jest wywożony w piątek i w sobotę, gdyż zakłóca to 

porządki domowe- nie można wystawić prania na dwór, nie da się pracować w ogródkach 

przydomowych. Problem ten powinien być uregulowany z pożytkiem dla wszystkich. Pan Glura 

zwrócił się z wnioskiem do władz powiatu o uregulowanie tej sprawy, tak jak to ma miejsce                 

w innych krajach. Poinformował też, że sprawa ta była poruszana podczas sesji Rady Miejskiej 

Ponieca, ale Burmistrz powiedział, że to nie leży w jego gestii. Również Radca Prawny stwierdził, 

że to nie sprawa gminy, gdyż gmina nie ma zapisanych w swych kompetencjach spraw ochrony 

środowiska i rolnictwa. Stąd też z tą sprawą zwraca się do powiatu, ale dodał, że również zwróci 

się do Wojewody oraz Marszałka Województwa.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski powiedział, że zastanawia się, czy sprawa jest 

związana tylko z nieprzyjemnym zapachem, czy też z zanieczyszczaniem, gdyż w tym przypadku 

obowiązuje ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.  

Radny Rady Miejskiej Ponieca Pan Bronisław Glura powiedział, że jeżeli Burmistrz mówi, iż nie 

ma tego w kompetencji, podobne stanowisko zajmuje radca prawny, to dlatego zwraca się do 

powiatu.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski stwierdził, że wniosek ten powinien zostać 

skierowany do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska. Podobne problemy były                    

w Gminie Gostyń. 

Radny Rady Miejskiej Ponieca Pan Bronisław Glura powiedział, że z doświadczenia, również 

tego zdobytego w wielu państwach wie, kiedy i w jaki sposób się tam to przeprowadza. Nigdy nie 

robi się tego w piątek czy w sobotę.  

 

Ad. 12) 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski 
zamknął XI sesję Rady Powiatu Gostyńskiego o godz. 19:00.  
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